
                                                                                                                                                   

Protokół Nr XXVII/16 

z Sesji Rady Gminy  Iłowo-Osada 

odbytej dnia 21 listopada  2016 roku 

w Sali Sesyjnej Gminnego Ośrodka Kultury w Iłowie-Osadzie 

pod przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy 

Pani Teresy Świątkowskiej. 

 

        Obrady rozpoczęto o godz.14 - tej minut dwie, a zakończono o godz.15– tej minut 

dziesięć. Stan radnych 15- tu, obecnych na sesji 14- tu radnych.  Ponadto w sesji udział 

wzięli: Wójt Pan Cichocki Sebastian, Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek, Skarbnik 

Gminy Pani Roda Irena, Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie –

Osadzie Pan Wilgowicz Piotr, Kierownik Referatu Oświaty Pan Czajkowski Zbigniew, 

Dyrektor  Zespołu Szkół Nr 1 w Iłowie-Osadzie Pani Radzymińska Anita, Dyrektor Zespołu 

Szkół Nr 2 w Narzymiu Pani Biernacka Beata, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Iłowie-Osadzie Pani Engelard Halina, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu Pan 

Olszewski Piotr, Przedstawiciele Izby Rolniczej, Wójt Gminy Rybno Pan Węgrzynowski 

Tomasz,  pracownicy Urzędu Gminy oraz Sołtysi, mieszkańcy. 

          Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Świątkowska. 

Przewodnicząca Rady Gminy powitała radnych, zaproszonych gości oraz pracowników 

Urzędu Gminy, Sołtysów. 

Stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał (obecnych 14-tu 

radnych).  

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, który zwrócił się z prośbą aby obecny na 

sesji Wójt Gminy Rybno powiedział parę słów na temat rozmieszczenia karetki pogotowia. 

Głos zabrał Wójt Gminy Rybno Pan Węgrzynowski Tomasz, który poinformował że zwrócił 

się z wnioskiem do Wojewody o zwiększenie ilości karetek na terenie gminy ponieważ w 

gminie Rybno nie jest spełniony ustawowy czas dojazdu karetki do poszkodowanego. Aby  

zwiększyć ilość karetek należało zmienić istniejący plan rozmieszczenia istniejących, a to 

jest zadanie wojewody. Nie było żadnej intencji aby przesunąć karetkę, zawirowanie 

powstało nie z mojej winy, ani radnych. 

 Jeżeli chodzi o powiat działdowski, to jest bardzo dobry dojazd, gorzej jest z  Rybnem. 

Iłowo jest w świetnej sytuacji, dobre drogi odległość 10 km od Działdowa i 10 km od 

Mławy. Dojazd karetki w waszej  gminie jest dobry. 

Wójt Gminy Rybno podziękował za uchwałę (Apel) jaką radni podjęli, bo pomoże podjąć 

działania aby karetka stacjonowała w Rybnie. 
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Radna Pani Kremska Wanda zwróciła się z zapytaniem czy będzie jedna karetka więcej? 

Wójt Gminy Rybno – będzie jedna więcej. 

Radny Pan Szambora Tadeusz zwrócił się z zapytaniem czy zna Pan mapę jaki teren będzie 

obsługiwać ta karetka, bo być może obejmie tylko pański teren. 

Wójt Gminy Rybno: nie ma rejonizacji, zasada: „najbliższa wolna”. 

Głos zabrał Wójt Cichocki Sebastian, który stwierdził że rada zareagowała dość energicznie i 

szybko, bo jeżeli to miało być kosztem karetki z naszego terenu, to my na takie działania 

wyrażamy dezaprobatę i stanowczy protest. Apel rady przysłużył się aby pozyskać nową 

karetkę. 

Wójt Gminy Rybno- jak wojewoda zadecyduje tak samorząd będzie miał. 

Przewodnicząca Rady podziękowała Wójtowi Rybno za przybycie i wyjaśnienie sytuacji.  

Ad. pkt. 2 

           Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała  radnych, że do porządku obrad zostaną 

wprowadzone dwa projekty uchwał. I tak jako pkt 8 projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2016-2028. Punkt stary 8 

stanie się punktem 9. Jako pkt 10 zostanie wprowadzony nowy projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2016. Punkt 9 będzie punktem 11, pkt 10 -

12, 11-13 itd.  

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem porządku 

obrad. „Za” przyjęciem porządku obrad głosowało -14-tu radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. 

             Porządek obrad XXVII Sesji Rady Gminy został przyjęty w następującym 

brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Rozpatrzenie propozycji do zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zwolnień w podatku od nieruchomości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: podatku od środków transportowych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: oceny aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania  Przestrzennego Gminy Iłowo-Osada oraz Miejscowych Planów 

Zagospodarowania Przestrzennego na terenie Gminy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany WPF Gminy Iłowo-Osada na lata 2016-2028.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2016 rok. 
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10. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie: zmiany budżetu Gminy na rok 

2016. 

11. Informacja Urzędu Skarbowego w Działdowie o złożonych oświadczeniach 

majątkowych przez  kierowników jednostek organizacyjnych oraz radnych. 

12. Informacja Wójta z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym. 

13. Informacja Przewodniczącej  Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

Ad. pkt 3. 

Przewodnicząca Rady  poinformowała, że protokół z XXVI nadzwyczajnej  Sesji Rady 

Gminy został sporządzony w terminie i był dostępny do wglądu u pracownika obsługującego 

Radę. Do chwili rozpoczęcia obrad nie zgłoszono uwag do  protokołu. Przewodnicząca Rady 

zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem protokołu. 

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 14-tu  radnych. 

Ad. pkt 4.        

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodnicząca Rady Gminy  poinformowała, że Komisje omawiały stawki podatku na 

swoich posiedzeniach. Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących Komisji o 

przedstawienie wypracowanych stanowisk. 

Trzy  Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Komisja zdrowia nie wypracowała 

stanowiska.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowane stawki podatku: 

Od gruntów: 

a) Związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej od 1m
2 

propozycja 0,87 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

b) Pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami płynącymi jezior i zbiorników 

sztucznych – od 1 ha powierzchni – propozycja 4,54 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

c) Pozostałe: 

- od 1 m
2
 powierzchni do 2000 m

2
 powierzchni –propozycja 0,34 zł. 
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Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. 

„Za” stawką głosowało – 14-tu radnych. 

- powyżej 2000 m
2
 powierzchni –propozycja 0,30 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

- działki rekreacyjne –od 1m
2
 powierzchni – propozycja – 0,46 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

Od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych od 1m
2
 pow. użytkowej- propozycja -0,73 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

b) związanych z prowadzeniem działalności gosp. od 1 m
2
 – propozycja- 21,00 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 13-tu radnych, „przeciw” -0, „wstrzymała się” – 1 osoba. 

c) zajętych na prow. dział. gosp. w zakresie kwalifikowanym materiałem siewnym 

od 1 m
2
 powierzchni- propozycja- 10,59 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń od 

1m
2
 pow. użytkowej – propozycja 4,61 zł. 

                  Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za”   

                  stawką głosowało – 14-tu radnych. 

e) Pozostałych, w tym: 

- zajętych na prow. odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 

organizacje pożytku publicznego – propozycja -7,62 zł. 

 Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za”    

  stawką głosowało – 14-tu radnych. 

      - garaże – propozycja – 7,51 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

- budynki lub ich części zajęte na pomieszczenia gospodarcze od 1m
2
 pow. użytkowej 

– propozycja – 7,62 zł. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 
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Od budowli –propozycja – 2%. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest „za” proponowaną stawką. „Za” 

stawką głosowało – 14-tu radnych. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 13-tu radnych, „przeciw”- 0, jedna osoba „wstrzymała się” od głosu. 

Uchwała została przyjęta i stanowi załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr 

XXVII/151/16. 

Ad. pkt 5.    

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zwolnień w podatku 

od nieruchomości. 

Wyjaśnień udzieliła Pani Struzik Agnieszka, informując że nieruchomości stanowiące 

własność gminy zostały wyodrębnione w oddzielnej uchwale. 

Przewodnicząca zwróciła się do przewodniczących Komisji o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Przewodnicząca zwróciła się do radnych, kto jest za przyjęciem uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało – 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXVII/152/16. 

Ad. pkt 6.  

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: podatku od środków 

transportowych. 

Głos zabrał Wójt Gminy, informując że gmina zeszła ze stawek maksymalnych do 

minimalnych. Trochę stracimy na tym podatku (ok. 80 tys. zł), ale może okazać się też że 

jesteśmy atrakcyjni dla  podatników z sąsiednich gmin i do nas będą „przenosić” swoje 

pojazdy zasilając budżet Gminy Iłowo-Osada. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje przyjęły propozycje stawek. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14 - tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXVII/153/16. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że nie będzie podejmowana uchwała odnośnie 

obniżenia ceny skupu żyta, ponieważ stawka ogłoszona przez GUS jest niska, wobec tego 

pozostajemy przy tej stawce.  

Ad. pkt 7. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie: oceny aktualności  

Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania  Przestrzennego Gminy Iłowo-

Osada oraz Miejscowych Planów Zagospodarowania Przestrzennego na terenie Gminy. 
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Wyjaśnień udzieliła Pani Sztando Marta, która poinformowała że podjęcie tej uchwały 

jest obligatoryjne. Wójt Gminy raz w kadencji przedstawia radzie taką ocenę aktualności. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisje o przedstawienie 

wypracowanych stanowisk. Komisje rolnictwa i bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały. Komisje budżetu i zdrowia nie wypracowały stanowiska. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała projekt uchwały pod głosowanie. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXVII/154/16. 

Ad. pkt 8.       

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Iłowo-Osada na lata 2016-2028. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania do Pani Skarbnik.  

Zapytań nie było. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXVII/155/16. 

Ad. pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie: zmiany budżetu 

Gminy na 2016 rok. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania do Pani Skarbnik.  

Zapytań nie było. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do przewodniczących komisji o opinię. 

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem 

uchwały głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

do protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXVII/156/16. 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu Gminy na rok 2016. 

Przewodnicząca zwróciła się do radnych czy są jakieś zapytania do Pani Skarbnik.  

Zapytań nie było. 

Wiceprzewodnicząca zwróciła się do przewodniczących komisji o przedstawienie 

wypracowanych opinii.  

Wszystkie Komisje  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady  poddała pod głosowanie projekt uchwały. „Za” przyjęciem uchwały 

głosowało 14-tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

protokołu. Uchwałę oznaczono Nr XXVII/157/16. 

Ad.pkt.11. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała informacje z Urzędu Skarbowego w 

Działdowie o złożonych przez radnych, kierowników jednostek organizacyjnych oraz Wójta 

i Przewodniczącą Rady Gminy oświadczeniach majątkowych.  

Wiceprzewodnicząca odczytała informację Przewodniczącej z analizy oświadczeń 

majątkowych radnych. Oświadczenia zostały złożone w terminie, nieprawidłowość  

stwierdzono w oświadczeniu jednego radnego Pana Macieja Grabińskiego. Została przez 

radnego złożona korekta.   

Ad.pkt.12. 

Sekretarz Gminy Pan Wiśniewski Marek przedstawił informację Wójta z realizacji uchwał w 

okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Głos zabrał Wójt Gminy Pan Cichocki Sebastian, który poinformował w następujących 

sprawach: 

- zostanie podpisane porozumienie z powiatem działdowskim odnośnie pomocy dla szpitala 

w Działdowie, 

- zostanie ogłoszony konkurs przez NFZ na usługi stomatologiczne w Iłowie-Osadzie, 

- Zespół Szkół Nr 2 w Narzymiu złożył wniosek do fundacji Banku Zachodniego w ramach 

programu Bank Dziecięcych Uśmiechów. Szkoła otrzymała grant na zajęcia pozalekcyjne w 

postaci  wyjazdu dzieci na basen, 

- została wybudowana  zatoczka autobusowa w Narzymiu, 

- po dzisiejszej sesji zostanie ogłoszony przetarg na asfaltowanie drogi ul. Narzym Kolonia- 

ul. Dworcowa, 

- zakończono prawie budowę nowoczesnego oświetlenia ulicznego (LED) w miejscowości 

Pruski, 

- mamy nową stronę internetową Gminy Iłowo-Osada oraz nowoczesny interaktywny BIP, 

- zostały zakupione nowe iluminacje świąteczne (10 elementów, które zostaną zamontowane 

na ul. Wyzwolenia), 

- został ogłoszony przetarg na dowozy uczniów do szkół Narzym, Iłowo, Białuty, przewozy 

specjalne do OREW, dowozimy jedno dziecko do ośrodka rehabilitacyjno- wychowawczego 

Mławy, 

- w Dźwierzni zostały udrożnione rowy odwodnieniowe i zostały ścięte pobocza w miejscach 

gdzie były zastoiska wody, 
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- trwają inwestycje remontowe (modernizacje pomieszczeń w świetlicach wiejskich 

Wierzbowo, Mansfeldy, Iłowo-Wieś). 

- został wykonany zjazd na plac zabaw na Mławce, 

- na ul. Kraszewskiej (przy sklepie) zostały zamontowane słupki U12C,  takie słupki zostały 

zamontowane również na skrzyżowaniu Wyzwolenia i ul. Długiej, dodatkowo zostały 

utwardzone zajścia dla pieszych ul. Długa, 

-  zwracam się z apelem do Sołtysów odnośnie przekazywania informacji o miejscach, gdzie 

gałęzie drzew wrastają w linie energetyczne (wrastanie gałęzi powoduje spadki napięcia 

prądu), 

- nawiązaliśmy współpracę z Energa Operator także w zakresie budowy nowych platform dla 

bocianów, 

- w październiku odbyły się badania wielonarządowe USG dla dzieci oraz badania 

mammograficzne dla kobiet, 

Przeprowadzony został remont w GOK i S w Iłowie –Osadzie – wymieniono wszystkie 

grzejniki z żeliwnych na aluminiowe w całym obiekcie, wymieniono również pion 

elektryczny, odnowiono pomieszczenia montując, terakotę, antresolę, lustra i oświetlenie 

LED, 

- podatki na przyszły rok są prawie na takim samym poziomie jak w 2016 r. 

Ad.pkt.13. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawiła informację Przewodniczącej Rady o 

działaniach podejmowanych  w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do 

protokołu. 

Ad.pkt.14. 

 Nie było. 

Ad.pkt.15. 

Głos zabrał Sołtys wsi Brodowo Pan Szczęśniak Michał, który zwrócił się z zapytaniem do 

Wójta. „Gmina zwróciła się o pomierzenie odcinków dróg, czy będzie jakieś asfaltowanie? 

Asfalt w kierunku Kisin by się przydał”. 

Głos zabrał Wójt, który poinformował że w projekcie budżetu jest zapisane 100 000 zł na 

asfaltowanie dróg w Brodowie. Będzie robione również oświetlenie.  

Na tym porządek obrad został wyczerpany. Przewodnicząca Rady Gminy  

Pani Teresa Świątkowska zamknęła obrady  XXVII Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada. /15
10
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R. Biełkowska                                                                       Teresa Świątkowska                          

 


